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Den 2. januar 2019 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 345 (MOF alm. del), stillet den 14. 

december 2018 efter ønske fra Simon Kollerup (S). 

  

Spørgsmål nr. 345 

”Vil ministeren redegøre for, hvor stor andelen af halekuperede grise har været for hvert år 

fra 2011 til 2017?” 

 

 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde 

mig: 

 

”Der har ikke tidligere været foretaget systematisk registrering af antallet af halekuperede grise i 

Danmark - hverken af myndigheder eller branchen. Fremadrettet vil udviklingen i forekomsten af 

halekuperede grise blive fulgt med stikprøvebaserede undersøgelser på slagterierne.  

 

Den første undersøgelse er gennemført på fem store slagterier i november 2018. Undersøgelsen viser, 

at 1,1 pct. af de leverede grise fra almindelige konventionelle besætninger på slagtedagen, var grise 

med lange, intakte haler og dermed ikke halekuperede. Hertil kommer de grise, der produceres i en 

mærkeordning med krav om lange haler, såsom det statslige Dyrevelfærdsmærke. Disse estimeres at 

udgøre ca. 1,5 pct. af de danske grise. På den baggrund vurderes grise med lange haler at udgøre ca. 2,6 

% af grisene i Danmark.”  
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